

Level: Two Subject: Arabic Language Due date: 02/11/2025		المستوى: الثاني المادة: اللغة العربية تاريخ التسليم: ٢٠٢٥/١١/٠٢
---	---	--

ملاحظة مهمة: يرجى كتابة الأجوبة فقط في دفتر الواجب البيتي إن كان بالإمكان.

Important Note: Only the answers are to be written in the homework book if possible.

التمرين الأول: مراجعة الحروف المتقاربة باللفظ (ض - د) والتمرين على كتابتهما وقراءتهما بكل أشكالهما مع الحركات القصيرة وحروف المد الطويلة (ا - و - ي) كما موضح في الجدول أدناه مع كتابتهما ثلاث مرات في دفتر الواجب البيتي:
Exercise 1: Revise the letters with similar sounds (Daal - D'aad) and practice reading all their patterns, with short and long vowels as shown in the table below, then write them three times in your homework book:

مع حروف المد الطويلة			مع الحركات القصيرة				أشكال الحرف		
Long Vowels			With Short Vowels				Letter Patterns		
ضي	ضو	ضا	ضَ	ضِ	ضُ	ضَ	ض	ضد	ضد
دي	دو	دا	دَ	دِ	دُ	دَ	د	دد	دد

التمرين الثاني: كتابة الكلمات العربية أدناه ٥ مرات في دفتر الواجب البيتي لغرض التحضير للإملاء داخل الفصل مع كتابة معنى كل كلمة.

Exercise 2: Practice writing the Arabic words shown below 5 times in your homework book in preparation for the spelling test in the classroom and write the meaning of each word.

بَيض	ضَبَاب	حَضَرَ	ضَرَبَ	ضَرَسَ
The meanings in English			المعاني باللغة الإنجليزية	
				Molar

التمرين الثالث: أكملوا الكلمات التالية بالحرف الناقص مستعيناً بالصور وأكتبوها كاملة في دفتر الواجب البيتي مع إعطاء المعاني باللغة الإنجليزية تحتها:

Exercise 3: Complete the following words with the missing letters using the photos as guidance and write them complete with their meanings in English under each one of them in your homework book.

		
....ابط	خ...ار	أر...
.....		
		
...ار	دَر.....	ب
.....		

التمرين الرابع: إربطوا الحروف التالية لتشكيل الكلمات كما في المثال أدناه ثم أكتبوها في دفتر الواجب البيتي مع ذكر معاني الكلمات:

Exercise 4: Join the letters to make words, as shown in the example below, then write in your homework book and giving the meaning of each word:

Meanings:

Stairs

.....

.....

.....

.....

.....

دَرَج = د + ر + ج

..... = ح + ض + ر

..... = أ + ح + ض + ر

..... = ح + ض + ا + ر

..... = د + ج + ا + ج

..... = ب + ي + ض

التمرين الخامس: حَلِّلُوا الكلمات التالية إلى الحروف المكونة لها وأكتبوها في دفتر الواجب البيتي مع ذكر معنى كل كلمة كما في المثال:

Exercise 5: Analyse the following words into their constituent letters and write them in your homework book, giving their meaning as shown in the example:

ضِرْس	ضَرَبَ	أَخْضَرَ	يَدَ	صَادَ
ض	ر	س		
Molar				

التمرين السادس: أكملوا الفراغات في الكلمات أدناه بالحرف المناسب من بين الأقواس كما يظهر في المثال وأكتبوها كاملة في دفتر الواجب البيتي :

Exercise 6: Fill in the blanks below with the correct letter from the brackets as shown in the example and write them in your homework book:

ضِفْدَع	(ض - د)	Fogg
بَيْ.....	(ض - د)	
رَسَ.....	(ض - د)	
جَاغَة.....	(ض - د)	
أَسَد.....	(ض - د)	

فديوهات لكافة أشكال الحروف العربية متوفرة على موقع المدرسة على الرابط التالي:

[الحروف العربية Arabic Alphabets](#)

Videos for all patterns of Arabic Alphabets are available on the school website at the link above.